

UNION OF ARAB CHAMBERS PARTICIPATES IN THE NINTH CONFERENCE OF THE "WOMEN IN DATA SCIENCE" PROGRAM

The Union of Arab Chambers participated in the ninth conference of the "Women in Data Science (WiDS)" program, organized by the Suliman S. Olayan School of Business at the American University of Beirut under the title: "Sustainable Reconstruction in Times of Crisis."

This conference is considered one of the largest regional events affiliated with the global WiDS initiative. It aims to enhance women's participation in the fields of data science and artificial intelligence, and highlight the contributions of female pioneers in this sector from the Arab region and the world.

During the conference, discussions focused on the role of data science and artificial intelligence in supporting sustainable post-crisis reconstruction. Practical applications were also presented in the fields of digital governance, infrastructure, healthcare, and social sustainability. Participants emphasized the importance of strengthening cooperation between the academic and private sectors to empower women in technology and scientific research, and the necessity of exchanging expertise on the use of modern technologies to achieve comprehensive and sustainable economic development.

The conference included a ministerial panel titled: "Digital Transformation in Lebanon: Artificial Intelligence in Governance and Public Services." The session addressed the potential of employing artificial intelligence to strengthen digital governance, enhance public services, and support data-driven decision-making in Lebanese administration. Sessions also discussed data applications in climate protection, infrastructure sustainability, and the role of artificial intelligence in disaster response, with the participation of experts from the World Bank, UNDP, and international universities. Discussions focused on how to employ data science to strengthen health systems, improve crisis prediction capabilities, and develop decision-support tools in the medical field.

The conference also discussed the importance of building fair and inclusive artificial intelligence systems, and integrating social considerations in designing technological solutions. A parallel session titled "Women, Work, and a Sustainable Future" focused on empowering women in digital work environments and ways to achieve professional equality in the knowledge-based economy.

Outcomes and Key Results:

- Affirming that data science has become a pivotal component of sustainable economic and social development.
- Calling for enhanced integration between academic institutions and the private sector to develop youth and women's skills in the fields of artificial intelligence.
- Highlighting the importance of AI governance and establishing ethical and regulatory frameworks to ensure its responsible use.
- Calling for the development of public policies to encourage investment in digital technologies that support sustainable reconstruction in Lebanon and the region.
- Emphasizing the central role of women in leading digital innovation and technological entrepreneurship.

[Source \(Union of Arab Chambers\)](#)

اتحاد الغرف العربية يشارك في المؤتمر التاسع لبرنامج "النساء في علوم البيانات"



شارك اتحاد الغرف العربية في المؤتمر التاسع لبرنامج "النساء في علوم البيانات WiDS" الذي نظّمته كلية سليمان العليان لإدارة الأعمال في الجامعة الأميركية في بيروت تحت عنوان: "إعادة البناء المستدام في أوقات الأزمات".

ويُعد هذا المؤتمر من أكبر الفعاليات الإقليمية التابعة لمبادرة WiDS العالمية، ويهدف إلى تعزيز مشاركة النساء في مجالات علوم البيانات والذكاء الاصطناعي، وتسليط الضوء على إسهامات رائدات في هذا المجال من المنطقة العربية والعالم.

وجرى خلال المؤتمر مناقشة دور علوم البيانات والذكاء الاصطناعي في دعم إعادة البناء المستدام بعد الأزمات. كما تم استعراض تطبيقات عملية في مجالات الحوكمة الرقمية، والبنية التحتية، والرعاية الصحية، والاستدامة الاجتماعية. ونوه المؤتمر إلى أهمية تعزيز التعاون بين القطاعين الأكاديمي والخاص لتمكين المرأة في مجالات التكنولوجيا والبحث العلمي. وضرورة تبادل الخبرات حول استخدام

التقنيات الحديثة لتحقيق تنمية اقتصادية مستدامة وشاملة.

وتخلل المؤتمر حلقة نقاش وزارية بعنوان: التحول الرقمي في لبنان: الذكاء الاصطناعي في الحوكمة والخدمات العامة". وتناولت الجلسة إمكانات توظيف الذكاء الاصطناعي في تعزيز الحوكمة الرقمية، وتحسين الخدمات العامة، ودعم اتخاذ القرار المبني على البيانات في الإدارة اللبنانية. وتناولت الجلسات تطبيقات البيانات في حماية المناخ، واستدامة البنى التحتية، ودور الذكاء الاصطناعي في الاستجابة للكوارث، بمشاركة خبراء من البنك الدولي، برنامج الأمم المتحدة الإنمائي، والجامعات الدولية. وركزت النقاشات على كيفية توظيف علوم البيانات في تعزيز الأنظمة الصحية، وتحسين القدرة على التنبؤ بالأزمات، وتطوير أدوات دعم القرار في المجال الطبي.

كما تم مناقشة أهمية بناء ذكاء اصطناعي عادل وشامل، وإدماج الاعتبارات الاجتماعية في تصميم الحلول التقنية. وركزت الجلسة الموازية بعنوان: "المرأة والعمل والمستقبل المستدام" على تمكين المرأة في بيئات العمل الرقمية وسبل تحقيق مساواة مهنية في الاقتصاد المعرفي.

النتائج والمخرجات:

- التأكيد على أن علوم البيانات أصبحت عنصراً محورياً في التنمية الاقتصادية والاجتماعية المستدامة.
- الدعوة إلى تعزيز التكامل بين المؤسسات الأكاديمية والقطاع الخاص لتطوير مهارات الشباب والنساء في مجالات الذكاء الاصطناعي.
- إبراز أهمية حوكمة الذكاء الاصطناعي ووضع أطر أخلاقية وتنظيمية لضمان استخدامه المسؤول.
- الدعوة إلى تطوير السياسات العامة لتشجيع الاستثمار في التقنيات الرقمية الداعمة لإعادة الإعمار المستدام في لبنان والمنطقة.
- التأكيد على الدور المركزي للمرأة في قيادة الابتكار الرقمي وريادة الأعمال التكنولوجية.

[المصدر \(اتحاد الغرف العربية\)](#)

SAUDI ECONOMY GROWS 5 PERCENT IN THE THIRD QUARTER OF 2025

The Saudi General Authority for Statistics revealed that Saudi Arabia's real GDP grew by 5 percent during the third quarter of 2025 compared to the third quarter of 2024, marking the highest growth rate in ten quarters according to the Authority's data.

Oil activities recorded growth of 8.2 percent, while non-oil activities increased by 4.5 percent. Government activities grew by 1.8 percent year-on-year. Non-oil activities represented the main contributor to real GDP growth, accounting for 2.6 percentage points, followed by oil activities at 2.0 percentage points, in addition to a contribution of 0.2 percentage points each from government activities and net taxes on products.

[Source \(Al Arabiya.Net Website, Edited\)](#)



الاقتصاد السعودي ينمو 5% في الربع الثالث 2025

كشفت الهيئة العامة للإحصاء السعودية، عن نمو الناتج المحلي الإجمالي الحقيقي للمملكة العربية السعودية خلال الربع الثالث 2025 بنسبة 5 في المئة، وذلك مقارنة بالربع الثالث 2024. وهو أعلى معدل نمو خلال 10 فصول وفقاً لبيانات الهيئة.

وحققت الأنشطة النفطية نمواً بنسبة 8.2 في المئة. كما سجلت الأنشطة غير النفطية ارتفاعاً بنسبة 4.5 في المئة. إضافة إلى نمو الأنشطة الحكومية بنسبة 1.8 في المئة على أساس سنوي. وتعد الأنشطة غير النفطية المساهم الرئيسي في نمو الناتج المحلي الإجمالي الحقيقي، حيث ساهمت بمقدار 2.6 نقطة مئوية. كما ساهمت الأنشطة النفطية بمقدار 2.0 نقطة مئوية، بالإضافة إلى مساهمة كل من الأنشطة الحكومية وصافي الضرائب على المنتجات بمقدار 0.2 نقطة مئوية لكل منهما.

[المصدر \(موقع العربية.نت، بتصرف\)](#)

TRUMP ANNOUNCES AGREEMENT WITH CHINA

US President Donald Trump announced an agreement with China to reduce tariffs in exchange for Beijing resuming the purchase of American soybeans, ensuring continued exports of rare-earth minerals, and imposing strict restrictions on illegal trade in fentanyl. He added that tariffs imposed on Chinese imports are scheduled to be reduced from 57 percent to 47 percent.

The announcement came after Trump's direct meeting with Chinese President Xi Jinping in Busan, South Korea, in their first talks since 2019. The meeting was the final stop in Trump's quick Asian tour, during which he praised what he described as trade progress with South Korea, Japan, and Southeast Asian countries.

[Source \(Al Arabiya.Net Website, Edited\)](#)

تراهب يعلن التوصل إلى اتفاق مع الصين

كشف الرئيس الأمريكي دونالد ترامب، عن التوصل إلى اتفاق مع الصين يقضي بخفض الرسوم الجمركية مقابل استئناف بكين شراء فول الصويا من الولايات المتحدة وضمان استمرار صادرات المعادن النادرة وفرض قيود صارمة على التجارة غير المشروعة في مادة الفنتانيل. مضيفاً أن الرسوم الجمركية المفروضة على الواردات الصينية من المقرر خفضها من 57 في المئة إلى 47 في المئة.

وجاء إعلان ترامب عقب لقاءه المباشر مع الرئيس الصيني شي جين بينغ في مدينة بوسان بكوريا الجنوبية، في أول محادثات تجمعتهما منذ 2019. وكان اللقاء آخر محطات تراهب في جولته الآسيوية السريعة التي أشاد خلالها بما وصفه بالتقدم التجاري مع كوريا الجنوبية واليابان ودول جنوب شرق آسيا.

[المصدر \(موقع العربية.نت، بتصرف\)](#)



FACILITATION

The Board of Directors of the Federation of GCC Chambers held its 67th meeting in Kuwait, during which it discussed the Gulf guarantee project and several issues aimed at strengthening joint action among GCC countries to achieve economic integration, as well as ways to enhance intra-Gulf trade and facilitate mutual investments.

The Gulf guarantee project is a document aimed at facilitating the movement of goods across Gulf ports by allowing entry from the first entry point in any GCC state and movement across one or several member states, with customs procedures completed at the final destination according to the approved Gulf transit mechanism, without the need to submit documents, pay taxes or fees, or take additional customs procedures. The meeting also discussed several economic issues that contribute to achieving integration among GCC countries and supporting cooperation in trade and investment, amid the structural transformations witnessed by Gulf economies in diversifying income sources, strengthening food and energy security, and developing national talent to keep pace with the global wave driven by artificial intelligence and the knowledge economy.

[Source \(Al-Araby Al-Jadeed Newspaper, Edited\)](#)

اتحاد الغرف الخليجية يناقش مشروع الضمان وتسهيل الاستثمارات



عقد مجلس إدارة اتحاد الغرف الخليجية اجتماعه الـ 67، في الكويت، حيث جرى مناقشة مشروع الضمان الخليجي وعدداً من القضايا التي تعزز العمل المشترك بين دول مجلس التعاون، بهدف تحقيق التكامل الاقتصادي، إلى جانب سبل تعزيز التجارة البينية الخليجية وتسهيل الاستثمارات المتبادلة.

ويُعد مشروع الضمان الخليجي وثيقة تهدف إلى تسهيل انتقال البضائع عبر المنافذ الخليجية، من خلال السماح بدخولها من المنفذ الأول في

إحدى دول المجلس، وانتقالها عبر دولة أو مجموعة من الدول الأعضاء، لئلا تُنهي الإجراءات الجمركية في المقصد النهائي وفق آلية الانتقال الخليجي المعتمدة، دون الحاجة إلى تقديم أي مستندات أو دفع ضرائب أو رسوم أو اتخاذ إجراءات جمركية إضافية. كما بحث الاجتماع عدداً من القضايا الاقتصادية التي تسهم في تحقيق التكامل بين دول المجلس، ودعم التعاون المشترك في مجالات التجارة والاستثمار، في ظل التحولات النوعية التي تشهدها اقتصادات دول الخليج من حيث تنوع مصادر الدخل، وتعزيز الأمن الغذائي وأمن الطاقة، وتطوير الكوادر الوطنية، لمواكبة الموجة العالمية التي يقودها الذكاء الاصطناعي واقتصاد المعرفة.

[المصدر \(صحيفة العربي الجديد، بتصرف\)](#)

SYRIA ATTRACTS USD 28 BILLION IN INVESTMENTS

Syrian President Ahmad Al-Shar' indicated that Syria attracted investments estimated at nearly USD 28 billion during the past ten months. He explained that "the current investment law in Syria is one of the best laws in the world," adding that "investment opportunities in Syria are very rich, and the world and economists realize this."

Al-Shar' stated, during his speech at the "Future Investment Initiative" Forum held in Riyadh, that "the economy is linked to regional security in the region, and we realize the pivotal importance of the Kingdom of Saudi Arabia, and we were quick to visit it due to its importance." He noted that "Syria is the gateway to the East and the Silk Road in the region, and the world has experienced the failure of Syria for 14 years." He stressed that "security and stability are linked to economic development, and this is what Saudi Arabia represents as a leading case in the region."

[Source \(Al-Araby Al-Jadeed Newspaper, Edited\)](#)

سورية تستقطب استثمارات بـ 28 مليار دولار

أشار الرئيس السوري أحمد الشرع، إلى أنّ سورية استقطبت استثمارات تقدر بما يقارب 28 مليار دولار خلال الشهور العشرة الماضية. موضحاً أنّ "قانون الاستثمار الحالي في سورية من أفضل القوانين الموجودة في العالم." مشيراً إلى أنّ "الفرص الاستثمارية في سورية" غنية جداً، وهذا ما يدركه العالم والاقتصاديون.

وأوضح الشرع، في كلمته أمام منتدى "مبادرة مستقبل الاستثمار" المنعقد في الرياض، أنّ "الاقتصاد مرتبط بالأمن الإقليمي في المنطقة، ونحن ندرك أهمية محورية المملكة العربية السعودية في المنطقة، وسارعنا في زيارتها لأهميتها." لافتاً إلى أنّ "سورية بوابة الشرق وطريق الحرير في المنطقة، والعالم جُزِب فشل سورية خلال 14 عاماً." وشدد على أنّ "الأمن والاستقرار مرتبطان بالتنمية الاقتصادية، وهذا ما تمثله السعودية كحالة رائدة في المنطقة."

[المصدر \(صحيفة العربي الجديد، بتصرف\)](#)

